

Protokół Nr XXIV/2020
z obrad sesji Rady Miejskiej Sędziszów
z dnia 28 sierpnia 2020 roku

Otwarcia obrad sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Sędziszów Adam Mysiara. Na podstawie listy obecności stwierdził iż obecnych jest 13 radnych sesja jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał i decyzji.

Na sekretarza obrad zaproponował radną Bożenę Wójcik – wyraziła zgodę.

Głosowanie

12 głosów – za

1 głos – wstrzymujący się

2 radnych jest nieobecnych.

Zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad?

Pan Przewodniczący przedstawił wniosek Burmistrza o wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał:

1. w sprawie w sprawie wprowadzenia „Programu profilaktyki zdrowotnej Gminy Sędziszów na lata 2020-2024” w zakresie przeciwdziałania wystąpienia grypy sezonowej i jej powikłaniom.
2. w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sędziszów na lata 2020-2030.

Pan Przewodniczący

- zaproponował wprowadzenie uchwał jako pkt. 17 i 18.

Głosowanie

1. 13 głosów – za.

Ad. 3

Pan Przewodniczący

- odczytał proponowany porządek obrad wraz z przyjętymi 2 poprawkami:

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołów z obrad: sesji absolutoryjnej z dnia 26.06.2020 r. oraz sesji nadzwyczajnej z dnia 07.07.2020 r.
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Sędziszowa w okresie międzysesyjnym.
6. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze wewnętrznej.
7. Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Sędziszów do wykonywania działalności w zakresie usług telekomunikacyjnych.
8. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji Pani Renaty Sutor w zakresie zmiany przepisów prawa miejscowego w zakresie utworzenia bezpłatnych miejsc parkingowych i poparcia uchwały o dokonanie pełnej Intronizacji Jezusa Chrystusa na Króla Polski.
9. Uchwała w sprawie petycji złożonej przez Koalicję Polska Wolna od 5G.
10. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji złożonej przez Forum Gospodarcze Izba Rzemieślników i Przedsiębiorców.
11. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji złożonej przez Panią Renatę Sutor w zakresie wprowadzenia lokalnej „tarczy antykryzysowej”.
12. Uchwała w sprawie rozpatrzenia wniosku Pani .
13. Uchwała w sprawie wniosków Pana .

14. Uchwała w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Sędziszów w roku szkolnym 2020/2021.
15. Uchwała w sprawie przystąpienia do zmiany Lokalnego Programu Rewitalizacji.
16. Uchwała w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sędziszów na lata 2020-2030.
17. Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Sędziszów na 2020 r.
18. Uchwała w sprawie w sprawie wprowadzenia „Programu profilaktyki zdrowotnej Gminy Sędziszów na lata 2020-2024” w zakresie przeciwdziałania wystąpienia grypy sezonowej i jej powikłaniom.
19. Wolne wnioski i dyskusja.
20. Zamknięcie obrad.

Głosowanie:

13 głosów – za.

Ad. 4

Zapytał czy są uwagi do protokołów z obrad sesji absolutoryjnej oraz sesji nadzwyczajnej – uwag nie zgłoszono.

Głosowanie

13 głosów – za

Ad. 5

Pan Burmistrz przedstawił sprawozdanie z pracy za okres od XXII sesji Rady.

Radny W. Tabor:

Umowa z Dar-Bud czego dokładnie dotyczy?

Pan Burmistrz:

To są opracowania, które dla Gminy są obowiązkowe. Czas obowiązywania tych, które mieliśmy – skończył się i trzeba opracować kolejne tak żeby móc się starać o te wszystkie projekty termomodernizacji.

Radna B. Wójcik:

Czy w tym roku będą uzupełniane osłony na terenie osiedli, w zabudowie wielorodzinnej?

Pan burmistrz:

Na dzień dzisiejszy nie mamy na to środków i nie będą uzupełniane. Obowiązkiem każdego z Nas indywidualnie czy Wspólnoty czy Spółdzielni jest zapewnienie odpowiedniego miejsca do gromadzenia odpadów.

Radna B. Wójcik:

Moim zdaniem obowiązkiem Wspólnoty jest zabezpieczenie kontenerów na właściwą segregację. Proszę o odpowiedź, w jaki sposób odpowiedzialność mają wziąć bloki? Np. na Osiedlu Sady blok nr 1 jest brak osłony, bloki 3 i 8 mają wspólną jedną osłonę. Jest też sytuacja, że jedną osłonę mają 4 bloki tj. 2, 6, 11 i 12. Proszę mi powiedzieć jak mamy to segregować? Ile kontenerów zmieści się do tej jednej osłony?

14 sierpnia 2020 r. dawałam Panu sygnał jak wywożone są śmieci. 2 bloki to 60 – 90 rodzin. W jaki sposób my mamy to uporządkować, kary kto będzie płacił?

Pan Burmistrz:

Nad tym problemem egzekucji obowiązku selektywnej segregacji odpadów pracują w całej Polsce, pracują w Ministerstwach. Są procedowane zmiany w przepisach. Kiedy wejdą nie wiadomo. Każdy indywidualnie może segregować, wypełniać deklarację. Nikt Na teraz na tą chwilę nie odpowie jak to trzeba wykonywać.

Radna B. Wójcik:

Chcielibyśmy kupić kolejne kosze, ale gdzie je mamy ustawić? W tych osłonach dwóch bloków? Nie zmieszczą się.

Pan Burmistrz:

To jest temat na głęboką analizę.

Radna B. Wójcik:

Jeżeli będziemy płacić kary to chciałabym żeby była to odpowiedzialność blokowa.

Pan Burmistrz:

Będzie potrzebne spotkanie Komisji, może dwóch a nawet może spotkanie wspólne wszystkich Komisji żeby wypracować jakieś rozwiązanie.

Radna B. Wójcik:

Nie musi być tych porządnych osłon, wystarczy żeby było zamykane. Nie musi przy nich być tej wylewki betonowej. Tam nikt ciężkim sprzętem wjeżdżał nie będzie.

Pan Burmistrz:

Musimy się spotkać i porozmawiać, bo my musimy działać w granicach prawa. Taka osłona pełna wymaga wydania pozwolenia.

Radny J. Jaworski:

Zmienił się przepis, że możemy to segregować na 3 frakcje. Moglibyśmy zmienić ilość pojemników. W Regulaminie mamy 5 pojemników. Czy jest to brane pod uwagę?

Pan Burmistrz:

Najlepsze są najprostsze rozwiązania. Będziemy do tego dążyć, ale na pewno nie będzie rozwiązania na dzisiejszej sesji. We wrześniu powinniśmy się spotkać i przedyskutować tą sprawę.

Radny J. Jaworski:

Mam pytanie odnośnie tego samochodu. Czy on przyjechał na lawecie? W jakim jest stanie? Czy on jest do remontu?

Pan Burmistrz:

On musiał przyjechać na lawecie, bo takie przepisy ma służba celna. On był bez tablic rejestracyjnych. Myślę, że jest w takim stanie, że można jeździć. Trzeba pewnie przemalować.

Radny A. Stępień:

Mam pytanie dotyczące planowania przestrzennego. Napisane jest „kosztorysy inwestorskie” i wymienione są drogi: Zielonki i Sielec. I nie wiem czy to Zielonki i Sielec czy Zielonki i Piołunka Czy są to drogi powodziowe?

Pan Burmistrz:

Do rządowego programu przebudowy dróg zgłosiliśmy drogę: Grązów i Zapusta. Natomiast do dróg powodziowych: Zielonki i Sielec. Ja mówię tylko o naszych sprawach, sprawach gminnych. Nie odnoszę się do dróg powiatowych.

Obwodnica była wielokrotnie zgłaszana. Powiat może jakiś fragment zrobić. W tym roku pewnie nie będzie to zrobione, bo pieniądze mają już wydzielone.

Radny J. Chmielarski:

W sprawozdaniu przedstawiał Pan informację o drogach w Sosnowcu. Dzwonią do mnie mieszkańcy, że tam były krzaki wycięte. Dzwonią mieszkańcy, skarżą się, że ta droga przy moście i przy przystanku w lewo była szerokością dobrze wycięta, natomiast na wysokość tam 2 m – nawet nie – sięgają gałęzie. Jest problem przejazdu ciągnikiem, bo lusterka urywają się o gałęzie.

Pozwoliłem sobie dzisiaj przed sesją tam pojechać i faktycznie mają rację, jest poszerzone, ale te gałęzie nachylają się nad drogę. Samochód osobowy przejedzie, ale ciągnik i inne maszyny rolnicze już nie.

Droga tam w prawo w kierunku Pana Jest tam przycięte, gałęzie zostawione, bo to jest prywatna posesja, te wysokie gałęzie powinny być usunięte. Natomiast rozmawiałem z Panem z Rady Sołeckiej, przy świetlicy w prawo ta droga polna w kierunku Sieńska nie była w ogóle ruszona, została wyrobiona już przez kombajny, poobrywały te gałęzie w prawo, w lewo. Nie mieli już innego wyjścia objazdu, więc skosili tą drogę kombajnami. Przynajmniej chociaż za mostem w lewo trzeba byłoby poprawić.

Pan Burmistrz:

Już mówiłem, że na razie to były krzaki wycięte. Teraz tam gdzie będzie konieczne podcięcie to zrobimy. Zaczniemy od ul. Wodzisławskiej, bo tu jest duży ruch. Będziemy stopniowo w różne miejsca wjeżdżać. Myślę, że punktowo z zwyżką damy radę zrobić na terenie Gminy.

Radny J. Strzelec:

Może ułożymy plan polowań. Dzisiaj przecież zaczęła się kukurydza. Ja nie wiem jak ta sytuacja będzie teraz wyglądać. Nie każdy ma internet w domu. Ja bardzo proszę o skserowanie i ja rozdám ludziom. Jak Ci Panowie ułożyli pracę?

Następna sprawa, chodzi mi o drogi. Od Podlesia zrobiliście komuś wjazd na plac. Pani zwróciła się o korytka. Kiedy one będą?

Droga powiatowa, ale na terenie Gminy Sędziszów. Pani po ulewach ma wszystko na podwórku. To jest biedna kobieta. Wszystko jej spływa z drogi na podwórko. Miała obiecywane przez Zarząd Dróg Powiatowych.

Pan Burmistrz:

Odniosę się do tego ostatniego. W Gminie, w Powiecie jest tyle różnych spraw. Jeżeli obiecali to zapewne się odezwia, przyjadą z Zarządu Dróg Powiatowych.

Radny J. Strzelec:

Właściciel dał plac pod drogę.

Pan Burmistrz:

Myślę, że to co przyrzekli to zrealizują.

Radny J. Wienczek:

Proszę Radę, żeby na przyszły rok w sprawie osłon, dofinansowania rozmawiać z ludźmi, ze Wspólnotą, ze Spółdzielniami. Zrobić wszystko żeby takie zabudowy wybudować. Idźmy już w taką osłonę jaka jest. Proszę poszukać możliwości dofinansowania. To jest prośba do Rady i Burmistrza.

Pan Burmistrz:

To wymaga dogłębnych analiz. Już były problemy żeby zmieścić te ponad 20. Były problemy już z odległościami. Już było bardzo trudno, ale będziemy to wszystko jeszcze analizować. Wystarczy, że jedna osoba będzie negocjować odległość, że jest nieodpowiednia od balkonu, ściany i już ten projekt nie przejdzie.

Radny J. Wienczek:

Myślę, że ludzie w tej chwili widzą, że to jest bardzo dobre. Gdyby nie te osłony to te śmieci by wszędzie fruwały. Uważam, że ludzie zrozumieją jak będzie brakowało metra.

Pan Burmistrz:

Ludzie mogą zrozumieć, ale przepisu prawa się nie zmieni. Nie dostaniemy pozwolenia na budowę.

Pani Sekretarz:

W ramach zmian w segregacji jest to na razie projekt Ministerstwa Klimatu, my to śledzimy i wydział merytoryczny pilnuje. Jak będą już te zmiany to będziemy informować na bieżąco.

W sprawie sugestii Pana Jana Strzelca odnośnie kalendarza polowań, są już przygotowywane. Do końca trwania sesji zostaną rozdane tym radnym, u których na terenie te polowania się odbywają.

Pan Przewodniczący:

Czy są jeszcze pytania do sprawozdania Pana Burmistrza?

Brak pytań.

Ad. 6

Pan Przewodniczący:

-przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze wewnętrznej.

Pan Chmielarski:

Chciałem zapytać Pana Burmistrza od kiedy Gmina jest właścicielem tej drogi?

Pan Burmistrz:

Nie odpowiem w tej chwili. Czy to jest na tyle istotne w nadaniu nazwy ulicy jeśli mieszkańcy się z tym zwracają?

Pani Sekretarz:

Na tą chwilę nie ma żadnych budynków mieszkalnych.

Głosowanie:

13 głosów – za

uchwała Nr XXIV/205/2020

2 Radnych nieobecnych.

Ad. 7

Pan Przewodniczący:

- przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Sędziszów do wykonywania działalności w zakresie usług telekomunikacyjnych.

Głosowanie:

13 głosów – za

uchwała Nr XXIV/206/2020

2 Radnych nieobecnych.

Ad. 8

Pan Przewodniczący:

- przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Pani Renaty Sutor w zakresie zmiany przepisów prawa miejscowego w zakresie utworzenia bezpłatnych miejsc parkingowych i poparcia uchwały o dokonanie pełnej Intronizacji Jezusa Chrystusa na Króla Polski.

Głosowanie:

13 głosów – za

uchwała Nr XXIV/207/2020

2 Radnych nieobecnych.

Ad. 9

Pan Przewodniczący:

- przedstawił projekt uchwały w sprawie petycji złożonej przez Koalicję Polska Wolna od 5G.

Głosowanie:

13 głosów – za

uchwała Nr XXIV/208/2020

2 Radnych nieobecnych.

Ad. 10

Pan Przewodniczący:

- przedstawił projekt uchwały rozpatrzenia petycji złożonej przez Forum Gospodarcze Izba Rzemieślników i Przedsiębiorców.

Głosowanie:

13 głosów – za

uchwała Nr XXIV/209/2020

2 Radnych nieobecnych.

Ad. 11

Pan Przewodniczący:

- przedstawił projekt uchwały rozpatrzenia petycji złożonej przez Panią Renatę Sutor w zakresie wprowadzenia lokalnej „tarczy antykryzysowej”.

Głosowanie:

13 głosów – za

uchwała Nr XXIV/210/2020

2 Radnych nieobecnych.

Ad. 12

Pan Przewodniczący:

- przedstawił projekt uchwały rozpatrzenia wniosku Pani Anety .

Radna B. Wójcik:

Konflikt w tej sprawie dotyczy dostępu Pani Anety do części wspólnej, tj. korytarza. Co to jest część wspólna. Do części wspólnej należy zaliczyć ściany zewnętrzne, ściany nośne, fundamenty, piwnice, strych, dach, kominy, pralnie, suszarnie, schody, korytarze, itp. Czy to jest konflikt sąsiedzki? Uważam, że nie. Rodzina tej Pani mieszka w Naszym mieszkaniu komunalnym, dlatego powinniśmy pomóc tej rodzinie w taki sposób by umożliwić dostęp do części wspólnej, a nie odsyłać ją do Sądu.

Radny J. Kubiec:

W notatce służbowej, mam informację, że przez pracownika ZUK został złożony wniosek o zlikwidowanie zagrody drewnianej umieszczonej między lokalami 3 i 4. Wniosek ma być rozpatrzony na kolejnym zebraniu Wspólnoty.

Radna B. Wójcik:

Ja takiej notatki nie otrzymałam.

Radny J. Kubiec:

Ta notatka służbowa jest nowa. To jest do tej sprawy, którą dzisiaj będziemy omawiać na Komisji.

Pan Przewodniczący:

Mam pytanie do Pani Mecenas. Czy tą uchwałę możemy dzisiaj normalnie głosować?

Pani Mecenas:

Tak.

Głosowanie:

9 głosów - za

uchwała Nr XXIV/211/2020

3 głosy – wstrzymujące się

1 głos - przeciw

2 Radnych nieobecnych.

Ad. 13

Pan Przewodniczący:

- przedstawił projekt uchwały wniosków Pana Mirosława .

Radny P. Jaros:

W uzasadnieniu nie do końca podana jest prawda ze strony Pana Burmistrza, tak jak powinno o wyglądać. Na ostatniej Komisji Pani Sekretarz zapewniała mnie, że sprawa jest w toku, że Konserwator to rozpatruje. A ja tutaj mam pismo, które pan Burmistrz kieruje do Starostwa Powiatowego w Jędrzejowie w tej sprawie, w którym Pan Burmistrz informuje, że negatywnie opiniuje. Chodziło o znakowanie, ale sens jest zbliżony. Czy Pan Burmistrz będzie blokował czy nie, żeby sprawą zajął się Świętokrzyski Konserwator Zabytków?

Pani Sekretarz:

Radny J. Kubiec:

Uważam, że powinniśmy działać, żeby wspierać szkołę w Krzelowie, żeby ten jeden z filarów nie zapadł się. Nie możemy pozwolić jej zamknąć, zlikwidować, bo niestety to jest pierwszy krok właśnie do tego.

Radny J. Chmielarski:

Dostałem zaproszenie od Przewodniczącego Rady na wspólne posiedzenie Komisji Stałych w dniu 26 sierpnia na godzinę 8:00 w siedzibie Urzędu. Panie Przewodniczący chciałem Pana poinformować, że ja jestem członkiem Komisji Rolnictwa i moim przełożonym jest Pan Witek Tabor jak Przewodniczący.

Pan Przewodniczący:

- przedstawia art. 65 Statutu Gminy. Ostatnie posiedzenie Komisji Wspólnych prowadził Pan radny Jan Wiencek.

Radny P. Jaros:

Od roku już dyskutujemy na ten temat. Gwarantuję Panu, że Przewodniczący Komisji zainicjują sami posiedzenie wspólne i sobie z tym poradzą. Niech Pan nie zwołuje Komisji, bo nie ma Pan prawa potrącić 100 zł z należnej im diety za nieobecność radnego na komisji wspólnej.

Pan Przewodniczący:

Ja nie będę z Panem dysutował na ten temat. W dniu 26 września 2018 r. 15 radnych głosowało za tym przyjęciem Statutu Gminy i tyle mam do wyjaśnienia.

Radny P. Jaros:

Niech Pan Komisje zostawi jako autonomiczne i one sobie poradzą. Pan prowadzi sesje Rady Miejskiej i niech tak zostanie. Czekamy na sygnał od Pani Magdy, że jest taka konieczność i ja gwarantuję, że Przewodniczący Komisji wybiorą dogodny termin. Pan może ewentualnie zainicjować, zadzwonić do Przewodniczących Komisji.

Radny J. Chmielarski:

Szanowni Państwo w dniu 28 maja na sesji Rady Gminy poinformowałem Pana Burmistrza, o tym że Pan Burmistrz Jędrzejowa wydał zarządzenie nr 193/2020, dotyczyło to zarządzenie, że nie będzie dawał swoich podatników do Urzędu Skarbowego. Pamiętacie co Nam Pan Burmistrz powiedział? Że to jest pandemia, że to odgórnie jest to zarządzenie i czegoś takiego robił nie będzie, a zarządzenia nie musi wydać, bo jest to odgórne zarządzenie Jasna sprawa. Co się okazuje, bezczelnie Naszych podatników daje do Urzędu Skarbowego. Co innego mówi, co innego robi.

Następna sprawa, prosiłem kilkakrotnie o drogi dojazdowe do pól, żeby załatać dziury. Mieliśmy nawet posiedzenie Komisji Rolnictwa, w tym było ustalone, że Komisja już nie zdąży, no ale ktoś z Gminy w dowolnym terminie wykona do mnie telefon i Ja przyjadę po tych drogach i wskażę palcem gdzie te dziury załatać. Tak Szanowni Państwo, zostały załatwane dziury, ale taki przykład na 100 dziur jest zrobione 5. Kiedyś co prosiłem o kamień, zostały przywiezione 3 wywrotki czy tam 3 naczepy i teraz mówiłem chociaż jedną mniejszą drogę, miały być dwa, dostałem tak jakby trzecią, gdzie tym zostało zrobione, dzisiaj to jeszcze sprawdziłem dokładnie, żeby nic nie umkło. Raptem pól drogi. Szanowni Państwo w 2009 roku na własny koszt, za swoje pieniądze wywiozłem 7 naczep, gdzie zrobiłem pierwszą drogę w kierunku Łowini w lewo 200 m i drugą drogę w lewo 150 m. Jest to już 11 lat. I uwierzcie mi, nic się z tym nie dzieje. Zastanie deszcz, burza rolnika na polu, dojedzie do tej drogi, obczepią się koła i wyjeżdża na asfalt z prawie suchymi kołami, nie wyciąga błota. Pan

Burmistrz twierdzi, że jest 19 rok Burmistrzem, zgadzam się, 19 rok nic nie zrobił. Ja jestem tam 17 lat i nie widać było, żeby dwa lata wcześniej cokolwiek było zrobione. Nic. To jest porażka dla Naszych rolników. Porażka. Burmistrz Waław Szarek to jest porażka dla Naszych rolników. Przynajmniej mówię o swoich drogach, bo tam nic przez 19 lat nie było zrobione kompletnie, prócz tego co te 6 wywrotek teraz. Ja 11 lat temu zawiozłem 7, a Pan Burmistrz 6. Jeszcze jest daleka droga, żeby załatać te dziury. Pan Burmistrz najlepiej, żniwa, a Pan Burmistrz poszedł sobie na urlop, bo mi się należy. Łatwiej jest iść na urlop, bo rolnik zadzwoni i puści wiązanekę jak mu się sypie zboże. Szanowni Radni przecież rolnik, żeby zapłacił podatek to musi zwieźć z pola, musi to sprzedać i wtedy zapłacić podatek. A Pan Burmistrz podnosi podatek co roku. Ostatnio miało miejsce w listopadzie, a co zrobił dla tych rolników, by mógł swobodnie zwieźć te swoje plony do własnego magazynu. Nic. Dzwonię do Pani Sekretarz, miało być, też nic. Dzwonię do Pana Janusza Kota, na urlopie. Kto go zastępuje, Pani Pacholec. Dzwonię do Pani Pacholec, nie wie nic. Dzwonię do Pana Pawła Olszaka, też nic nie wie na ten temat, a wcześniej na urlopie. Dzwonię do Pana Burmistrza, twierdzi, że oglądał video, te drogi są przejezdne. Ja nie mówiłem, że drogi są nieprzejezdne, tylko zgłaszałem dziury. Chyba, że to nagranie było sfalszowane, tak jak Pan mówił, że u Pana w Pawłowicach było sfalszowane. Prawdopodobnie była pan Burmistrz później, jak dzwoniłem, z Panem Kotem. Przecież ustaliliśmy na Komisji. Komisja już nie dała rady, bo było późno, zadzwonimy, przyjedziemy. Ja chciałem wskazać. Nieładnie to wygląda Panie Burmistrzu. O Sosnowcu już mówiłem, twierdzi pan, że są wycięte te krzaki, natomiast w drugą stronę też na drodze nie jest zrobione nic. Prosiłem Pana już od pół roku, żeby wyciąć krzaki przy drodze powiatowej i na działce Naszej gminnej w Łowini. I co? Nic. Dlaczego Pan tego nie wyciął? To tak samo jak prosiłem Pana o uprzątnięcie zawałonej remizy, rok czasu. Swoje filozofie Pan wymyślał, jest teraz w porządku – jest. Trzeba było tak od razu, a nie żeby mówić do Pana 20 razy. Chciałbym zapytać również kiedy w Gminie wpłynęły pieniądze, co było spotkanie u Pana Starosty? Mieliśmy mieć prawie 1,5 mln złotych. Czy on już je przekazał? Również trzeba byłoby zrobić lampę przy Panu , bo zrobili to elektrycy, wykręcili żarówkę, stawili nową, a ona dalej nie działa. Kiedy zostanie naprawiony ten dach w Sosnowcu? Bo jak Pan już wie, od 3 lat tam się już leje, gnije ta więźba dachowa, wypadaloby się za to wziąć. Tam już część mieszkańców przeznacza z funduszu sołectkiego i mało tego funduszu jest. Trzeba byłoby coś ruszyć z tym, żeby im zrobić tą świetlicę. W dzisiejszych czasach troszkę jest to porażka. To by było tyle i oczekuję wiadomości od Pana, kiedy te drogi polne będą robione, bo podatek jest w zasadzie podwyższony dużo więcej niż w Gminie Wodzisław, tam mają 48 zł, a u Nas 56 zł. Jak pytałem Pani Skarbnik jaka to będzie kwota samej podwyżki, to z terenu Gminy mamy 300 tysięcy, a parę wywrotek kamienia ile kosztują. Przeznaczyć jakąś tam kwotę z tego wpływu, gdzie rolnicy już zapłacili i zrobić im to. Mówiłem o wycięciu parków Naszych. Nie wstyd Panu, że tak wyglądają parki? Park to wizytówka miasta. Zrobić ławeczki, mieszkańcy usiądą, świeżym powietrzem poodychają. A tu nie wejdzie się, trzeba ręce dać nad głowę żeby się nie poparzyć. W Pawłowicach jest porażka z parkiem, to jest wizytówka Naszej Gminy. Niech Pan sobie obejrzy jak wygląda park w Nagłowicach, drogi powiatowe, bo tam również użytkuje na Gminie Sędziszów i Nagłowice, wzór. U Nas 19-letni Burmistrz – porażka totalna. Park w Łowini może Pan zobaczyć jak wygląda. Podpowiem Panu jak to zrobić, żeby było ładnie. Jeszcze jedna uwaga, bo Pan tam mówił o wycięciu, takie krzaki przydrożne czy w parkach należy wyciąć zimą, bo wtedy wszelkie pokrzywy, wszelkie chwasty, opadną. Mróz je zmrozi, deszcz przybije, pierwszy śnieg i wtedy widać. A na wiosnę wjeżdżać, kosić i drzewa podciąć do 2,5 m. Wjeżdża kosiarka i kosi od samej podstawy, a w tej chwili ona nie wejdzie, nie ma takiej możliwości.

Pan Przewodniczący:

Panie Burmistrzu ja bym proponował, żeby Pan na te pytania, totalne bzdury, dzisiaj nie odpowiadał, tylko na piśmie. Na szczęście, że ludzie oglądają nagrania sesji. Jesteśmy tyle lat w radzie, żeby takich bzdur słuchać?

Radny A. Stępień:

Mam pytanie od osób, które handlują na placu targowym tam koło banku. Otóż czy nie można by zakupić takich straganów i zamocować im na tym placu, bo to jest jednak dla nich utrudnienie rozkładać swoje namioty i żeby zakazać tam wjazdu samochodom osobowym w godzinach kiedy te targi się odbywają. To stwarza też niebezpieczeństwo.

Czy można by zlikwidować te słupy telefoniczne w Zielonkach? Ludzie nie mają już telefonów stacjonarnych, a one są w kiepskim stanie, są to słupy drewniane, stare. Kable wiszą nisko nad ziemią.

Do tej pory jeszcze ten przewoźnik nie zamontował swoich tablic rozkładów jazdy.

Radna A. Konieczna:

Ja tylko w kwestii przypomnienia, bo na terenie Gminy jest firma, która zajmuje się podcinką drzew. Droga w Krzcięcicach, od mostu do cmentarza, tam trzeba ją solidnie podciąć. Jak ma się minąć samochód osobowy z busem czy autobusem to jest tam problem. Również można tą krzyżówkę przy cmentarzu. Za chwilę rok szkolny, żeby nie wytworzyła się tam jakaś niebezpieczna sytuacja. Można jeszcze w Piołuncie podciąć drzewa, tam jest w większości na drodze powiatowej. Były wystąpienia do Powiatu, ale na razie nic nie wiem. Co roku wracamy do tego samego tematu odnośnie Piołunki.

Radny P. Jaros:

Po wielu rozmowach z mieszkańcami ul. Rajskiej oraz ulic z którymi sąsiaduje, nasuwa się pewien wniosek. Nie wiem czy kiedykolwiek było brane pod uwagę zamontowanie progów zwalniających. Jest tam nagminnie przekraczana prędkość przez samochody osobowe, jest to droga gminna w bardzo dobrym stanie technicznym w tej chwili. Czy wzięłby Pan Burmistrz pod uwagę to żeby dokonać tam wizji lokalnej i jednak te 2, 3 progi zamontować. Jest tam dużo dzieci, buduje się dużo domków jednorodzinnych. Nie chodzi o duże progi takie na ul. Tysiąclecia, ale chodzi o małe, zwykłe progi. One już nakazują samochodom o zwolnienie.

Radny J. Strzelec:

Sprawa świetlicy w Przelaju. Czy ktoś się tam zainteresuje? Na wiosnę miała iść praca „z kopyta”.

Następna sprawa drogi. Słyszałem, że ubytki w asfalcie nie będą robione. Chciałem zaznaczyć, że jeden samochód kamienia kosztuje 1000 zł. Przecież to nie są jakieś wielkie sumy, żeby nie było na te ubytki. Proponuję naprawić te drogi i nie robić sobie niepotrzebnie problemu.

Na działce, gdzie jest ta świetlica jest prowizoryczne WC. Będzie tragedia jak dojdzie tam do jakiegoś wypadku, jak dziecko tam wpadnie. Proszę się nad tym pochylić.

Jeżeli będziemy robić Panie Burmistrzu fundusze sołeckie to młodzi nie doczekają tej inwestycji.

Następna sprawa dotyczy uchwalenia zmian w budżecie. Kiedyś było tak, że każda zmiana była głosowana indywidualnie. Ja dzisiaj znalazłem się w takiej sytuacji, że miałem nie głosować, ale była szkoła we Mstyczowie, więc zagłosowałem.

Patrzmy na finanse Gminy. Chodzi o inwestycje w Czekaju.

Radny. W. Tabor:

Tyle co zrobili strażacy to w głowie się nie mieści. Są dwa miejsca, gdzie nie mogą dostać żeby podciąć. Proszę o 1,5 – 2h żeby ta zwyżka tam popracowała.

Radna B. Maczkiewicz:

Mam prośbę, żeby udroźnić i wykosić rów na ul. Cichej. Tam jest bardzo pozarastane.

Radny J. Jaworski:

Wiemy jaka jest sytuacja obecna z pandemią. Chciałbym żeby ktoś to publicznie wyjaśnił, chodzi o sytuacje w szkołach. Cała odpowiedzialność została rzucona na dyrektorów. Jak to wygląda u nas, czy dzieci idą do szkoły? Proszę o wyjaśnienia, że rodziców uspokoić.

Drugą sprawą są te drogi polne. Wiem, że jest ciężki sprzęt, drogi są nie utwardzone, sprzęty się niszczą. Ale nieraz jest również tak, że te drogi są tak poorane, że nie da się przejechać samochodem osobowym. Próbowałem kiedyś dojechać do działki i niestety nie dało się. Myślę, że w przyszłym roku powinniśmy zabezpieczyć pieniądze w budżecie, że te drogi raz na jakiś czas udroźnić.

Radny J. Kubiec:

Jedna sprawa dotyczy terenu rekreacyjnego przy fundacji „Camposfera”. Pojawiają się tam osoby, które spożywają alkohol. Jest to teren rekreacyjny. Po interwencji, która miała miejsce chyba 20 lipca 2020 r., w okolicach sklepu w Klimontowie, regularnie podjeżdżają pod tą wiatkę Policjanci. Ja nie mam żadnego problemu, że podjeżdżają, ale wjeżdżają na kostkę, którą my wykonaliśmy. Tak kostka nie była przemyślana, że samochody po niej jeździły. Proszę, żeby zwrócić uwagę Policjantom, żeby nie wjeżdżali na kostkę.

Druga sprawa, chciałbym w stosunku do OSP i dzierżawcy, który prowadzi tam sklep rozpocząć dyskusję jakiegoś terenu – ogródka piwnego, który by tak naprawdę uporządkował to miejsce. Pod sklepem i w okolicznych miejscach spotykają się osoby, które piją alkohol. To jest duży przychód dla tego Pana, który prowadzi ten sklep. Niech on zalegalizuje, niech zrobi ogródek piwny. To będzie też promowało kulturę picia.

Kolejna sprawa – zgłaszałem taką prośbę w ramach mojej interpelacji o to, żeby zmienić naszą uchwałę Regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy. To chodziło o takie rzeczy jak pszczoły, o języki, żeby można dla nich legalnie zamontować jakieś środki pomocy – budki czy ule. Otrzymałem informację, że Komisje zarekomendowały, że ewentualnie w Regulaminie naniosą zmiany w ramach otrzymania potrzeb.

Ostatnia sprawa, chodzi o budynek WC przy Dworcu PKP. Jego stan techniczny i sanitarny, ciężko to określić. To jest teren kolejowy, ale nie stanowi ten budynek wizytówki naszej Gminy.

Radny J. Wienczek:

Kontrowersyjny jest ten par. 66 w Naszym Statucie. Od jakiegoś czasu w tym temacie ścieramy się, niepotrzebnie. Proszę o zorganizowanie i przedstawienie opinii prawnej, czy posiedzenia komisji inicjują i zwołują Przewodniczący Komisji czy Przewodniczący Rady. Jeżeli Przewodniczą może to może, jeżeli nie to nie. Zastosujmy się do tego i będzie święty spokój.

Radny P. Jaros:

To pytanie już było, odpowiadała na nie Pani Mecenas Ewa Dąbrowska. Odpowiedziała bardzo ogólnikowo. Proponuję żeby pewne standardy przyjąć. Proponuję, żeby Przewodniczący zainicjował spotkanie komisji statutowej, że wprowadzić pewne zmiany. Żaden dokument nie jest dokumentem sztywnym. Proszę nową Panią Sekretarz, żeby tą tematyką się zajęła.

Radny J. Strzelec:

Jak jest posiedzenie wszystkich Komisji to to jest posiedzenie Rady.

Radny J. Jaworski:

Jeżeli jest zapis w Statucie, że Przewodniczący Rady może zwołać posiedzenie wspólne to czy popełnił jakieś wykroczenie?

Pani Sekretarz:

Zgadzam się z Panem Piotrem Jarosem. Powinniśmy pewne sprawy uregulować. W 2019 r. otrzymaliście Państwo propozycję zmian z zapisem wnoszenia uwag. Do tej chwili żadna uwaga nie wpłynęła, więc ja również nie zaczynałam tego tematu. Jeżeli Rada zechce takich zmian, zajmę się tym wówczas z należytą starannością.

Pan Burmistrz:

Odpowiedź dla radnego J. Chmielarskiego:

Trudno w czymś takim dyskutować. Mówiłem wówczas, że wszystkie przypadki związane z koronawirusem będą uwzględniane. My jako Gmina Sędziszów, nawet dalej poszliśmy i poszliśmy w umorzenia, a nie tylko odraczanie terminów płatności czy też zwolnienia, jeśli ktoś dzierżawił od samorządu Gminy. Każdy przypadek był indywidualnie rozpatrzony. Będzie wykaz umorzeń, bo jest taki obowiązek. Osób i instytucji łącznie jest 18. Te osoby, które są zgłaszane do Urzędu Skarbowego są to osoby, które w ogóle nie płacą podatku.

My objechaliśmy tamte tereny żeby zobaczyć dokładnie. Wszystkie tereny w kierunku, jak Pawłowice i Łowinia, rzeczywiście było tam kilka miejsc, które trzeba było uzupełnić. Niektóre są takie miejsca, że chcąc zrobić dobrą drogę to z pełnym korytowaniem. To są dziesiątki czy setki tysięcy złotych. Jest ciężki sprzęt, który jak jest mokro robi koleiny. W przyszłości można pomyśleć o asfalcie. Moi pracownicy poinformowali mnie, że to co miało być zrobione u Pana radnego to jest zrobione.

Radny J. Chmielarski:

Dzwoniłem do Pani Sekretarz i miał do mnie zadzwonić Pan Naczelnik. Do dnia dzisiejszego nie otrzymałem takiego telefonu.

Pan Burmistrz:

Nie objazd. Tylko wykonanie fizyczne z kamieniem.

Radny J. Chmielarskiego:

Pan Naczelnik mówił, że nie ma pieniędzy. Pan mówi, że są. Zastanówcie się.

Pan Burmistrz:

Panie radny przede wszystkim o pieniądzach należy ze mną rozmawiać. Naczelnik ma pracę merytoryczną. Jest odpowiedzialność finansowa jednoosobowa.

Najlepiej byłoby objechać całą Radą wszystkie drogi w Gminie i ustalić kwestię budżetu. Kiedyś przez parę lat tak robiliśmy.

Pamiętam, jak zostało wywiezione 3,5 tysiąca ton odpadów ściekowych z przekroczonymi normami na pola Pawłowickie ze Śląska. Było minęło, ale przy takich sytuacjach muszę wrócić.

Najlepiej wyjechać w teren i zobaczyć ile jest zrobione przez te 19 lat, jak jest na terenach wiejskich, jak jest na drogach, począwszy od sołectwa Łowinia, Pawłowice. Ile jest dróg asfaltowych.

Nie przekraczając barier tych podatkowych, w rankingu jesteśmy na 3 miejscu w województwie.

Wszystko ma swój czas.

Wniosek jest złożony, rachunek w banku założony i obecnie czekamy na kolejny etap. Drugi projekt może odnośnie naszym mieszkań komunalnych. Może w tym kierunku należy iść. To jest nabór konkursowy. Nie można tutaj tak po prostu wybrać. Musi spełnić wszystkie aspekty. Komisja później sprawdza.

Będzie zgłaszać remont w Sosnowcu to tego projektu. Może się zakwalifikuje, może będzie koszt kwalifikowany.

W parku w Pawłowicach, tam ciągle odrasta. To wszystko są koszty.

Odpowiedź dla radnego A. Stępień:

My nie wchodziliśmy w targowiska. Stworzenie targowiska, mając tak dopchane, wymierzone co do metra swoje stragany, to spowoduje, że my 20 % wyjmemy przynajmniej, albo 30% tych którzy handlują. Nic na placu nie da się zrobić.

Radna A. Konieczna:

Plac targowy nie służy tylko jako targowisko. Są tam organizowane również spotkania, imprezy okazjonalne dla dzieci.

Pan Burmistrz:

Uważam, że to trudny temat, należy dać go do analizy.

Radny J. Jaworski:

Takie stragany swojego czasu były. Ci co przyjeżdżali codziennie rano, musieli rozłożyć towar na tych straganach. Musieli cały teren sprzątać.

Pan Burmistrz:

Gdzieś oddalone za miastem, typowe targowisko to tak, takie stragany mogą być. Ale u nas, w centrum miasta, gdzie nam miejsca brakuje, jak przychodzi np. zakończenie wakacji, to ja osobiście nie widzę tej opcji straganów.

Te słupy telefoniczne to jest problem. Będziemy występować, ale nie wiem co da się załatwić, bo Orange nie pozwala ruszyć. W Swaryszowie jest ten słup na środku drogi, kable wiszą, w Grązowie trochę poprawili.

Z tymi przewoźnikami, nie wiem już sam jak rozmawiać. Prosiłiśmy żeby dali Nam te rozkłady jazdy, a my rozwiesimy. Do tej pory cisza. Musimy znowu to powielić.

Odpowiedź dla radnej A. Koniecznej:

Podcinkę będziemy robić na bieżąco.

Odpowiedź dla radnego J. Strzelca:

Nie mamy zabranego RTG w Ośrodku. Interweniowałem u Naszego Kierownika Ośrodka. Miał jeszcze negocjować ceny z Prezesem Przychodni Rodzinnej. Wrócimy do tego ponownie. Wiem, że tam chodziło o wysoką cenę, to chodzi o to co Ośrodek musiałby płacić Przychodni Rodzinnej. To jest bardzo profesjonalny sprzęt, teleopis. Wszystko kosztuje.

Jeśli chodzi o działkę prowizorkę, sprawdzimy i rozpoznamy czy stwarza zagrożenie. Remiza nie może być świetlicą. Trzeba porozmawiać ze strażakami jak należy połączyć siły.

Nie da się indywidualnych zmian głosować.

Świetlica w Czekaju obejmuje 3 sołectwa: Czekaj, Krzelów i myślę, że będą korzystać z Bugaja. Te fundamenty były tylko słabe. Zróbmy już tą świetlicę.

Prawdopodobnie na powodziówki w tym roku nie będzie. Z wnioskami trzeba wstrzymać się do przyszłego roku.

Nawet Energetyka bez pozwolenia nie wejdzie. Można ścinać tylko nad drogą, na posesję nie można wejść.

Odpowiedź dla radnego J. Jaworskiego:

O sytuacji w szkołach opowie Pani Sekretarz.

W niektórych miejscach to powinniśmy wykorytować i zasypać. Inaczej się tam nie da. Wszystko trzeba zawrzeć w budżecie na przyszły rok.

Odpowiedź dla radnego J. Kubicz:

Poproszę przedstawicieli Policji, żeby to zmienili. My występowaliśmy do tego właściciela o zrobienie tego ogródka piwnego. Toaleta przy dworcu to jest własność PKP. Poprosimy ich żeby poprawili ten stan sanitarno-higieniczny toalety.

Odpowiedź dla radnego J. Wiencka:

Tą sprawę musicie już wypracować między sobą w Radzie. Nam jako Urzędowi dajcie znać co mamy i musimy przygotować.

Radny J. Wiencek:

Ja jednak jestem za tym, że zanim będzie nowy Statut to jakoś tą sprawę zwoływania komisji wspólnych uporządkować, żebyśmy się nie kłócili.

Pan Burmistrz:

Dotychczasowy Statut mówi, że albo Przewodniczący Rady albo Przewodniczący Komisji. Na tą chwilę wszystko jest jasne i przejrzyste w zapisach. Nie ruszałbym teraz tego do czasu aż stworzymy nowy Statut.

Pani Skarbnik:

Chciałam wyjaśnić sprawę tytułów wykonawczych. Pan Burmistrz nawet nie wie ile tych tytułów poszło, ponieważ od jakiegoś czasu posiadam upoważnienie do podpisywania ich. Sprawdziłam wszystko. Jeśli rolnik jest w trudnej sytuacji, to składa podanie. Pan Burmistrz nikomu jeszcze nie odmówił takiej zgody na przesunięcie terminu czy też w uzasadnionej sytuacji może również umorzyć tytuł wykonawczy. Nas też później będą sprawdzać i rozliczać w tym temacie. RIO jak przyjeżdża to nie pyta tylko my musimy wszystko pokazać, wytłumaczyć. Wszystko robimy zgodnie z przepisami.

Radny J. Chmielarski:

Pani Skarbnik, nie o to mi chodzi, ja wiem, że tak można. O to mi chodzi, że Pan Burmistrz Jędrzejowa potrafił wyjść naprzeciw podatnikom, tam nikt nie musi zwracać się do niego, pisać podań, pisma, bo nie każdy nawet o tym wie. Nasz Pan Burmistrz deklarował, że nie będzie tego robił, wiem, że epidemia czy to, nie pozwala. Tylko, że jeden może wyjść naprzeciw, a drugi nie, bo traktuje się jak, kiedyś powiedział, że „Carem jest”.

Pani Skarbnik:

Bardzo nieładnie Panie Radny. Jak Pan może w ogóle takich słów używać.

Radny J. Chmielarski:

Pan Burmistrz sam siebie porównywał do Cara, to są jego słowa.

Pani Skarbnik:

Niech Pan pomyśli o sobie, o swoich płatnościach wobec Urzędu. Dopiero wówczas może Pan powiedzieć, że my podatki rolników nie przeznaczamy na konkretne cele, na drogi.

Pani Sekretarz:

Czuwamy nad tą trudną sytuacją skrupulatnie każdego dnia. Spotkanie z Dyrektorami już się odbyło. Dyrektorzy przygotowani są dobrze. W dniu wczorajszym odbyła się konferencja Ministerstwa Edukacji Narodowej. Minister przekazał najnowsze wytyczne. Od poprzednich wytycznych, sprzed 2 tygodni, niewiele się zmieniły. Nie zawsze da się przeorganizować szkoły. W klasach 1-3 można tak regulować przerwy żeby dzieci się nie mieszały z resztą. Klasy starsze 4-8 i Liceum tak żeby nauczyciele przechodzili na zajęcia – jest niemożliwe. Wszystkie szkoły mają na tyle różnych wejść, żeby można było przygotować inne te ciągi komunikacyjne. Na miarę tego co posiadamy to jesteśmy przygotowani. Dyrektorzy wszystkich szkół złożyli wnioski do Ministerstwa o zapatrzenie w nieodpłatne, finansowane przez MEN środki utrzymania tej higieny osobistej. Będą duże pieniądze przeznaczone na kształcenie nauczycieli w prowadzeniu zdalnego nauczania. Uważam, że trochę za późno. Były 2 miesiące wakacji na ogarnianie tego tematu.

Jestem w stałym kontakcie z Powiatowym Inspektorem Sanitarnym. Ostatnia rozmowa była dzisiaj z samego rana. Nasz powiat jest powiatem zielonym. W całym województwie świętokrzyskim jest jeden powiat żółty – powiat konecki. Zgodnie z przepisami w powiatach zielonych wszystkie szkoły powinny zostać normalnie otwarte. Jeżeli są jakieś osoby na kwarantannie, są nią objęte dzieci wtedy wszyscy wiemy, że te dzieci do szkoły 1 września nie pójdą. Absolutnie nie mają prawa przyjść. Ale po ukończeniu kwarantanny, po otrzymaniu drugiego negatywnego testu normalnie wracają do szkoły. Te informacje Dyrektorzy Szkół mają przekazywane od Nas na bieżąco. Na stronie Ministerstwa ukazała się instrukcja „Jak bezpiecznie wrócić do szkoły”. Prosimy Państwa radnych o przekazywanie informacji jak najszerzej. Dzisiaj przyszło pismo od Wojewody odnośnie wytycznych dla żłobków i przedszkoli. Również przekazujemy jak najszybciej na stronę oraz Dyrektorom do zapoznania się. Jeżeli wszyscy będziemy zachowywać rozsądek to myślę, że jesteśmy w stanie nad tym zapanować.

Jest taki projekt rządowy zakupu masztów i flag biało-czerwonych dla Gmin, które dołączą do akcji „Pod biało-czerwoną”. Panie Janku, Naczelnicy mają bardzo dużą swobodę merytoryczną. Pani Naczelnik zgłosiła Nas do tej akcji. Dla Gmin takich jak nasza, potrzeba jest 100 podpisów. Uważam, że przejdziemy ten etap i otrzymamy nowy maszt i flagę.

Ad. 20

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XXIV sesji Rady miejskiej.

Na tym protokół zakończono

Protokołował

Sekretarz

Przewodniczył